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Op 16 oktober 2017 is er een themaraad geweest met als onderwerp Zonneweides. Tijdens 
deze themaraad hebben we op basis van een aantal stellingen het onderwerp verkend. 
 
Tijdens die informatieavond zijn een aantal sprekers aan het woord geweest van diverse 
pluimage over duurzame energie en zonneweides (o.a HVC, LTO). 
 
Na de introducties van de sprekers is er met stemkastjes gestemd over de wenselijkheid 
van het vaststellen van een specifiek beleid voor Zonneweides in de gemeente Medemblik 
en mogelijke elementen daarvan. De uitkomst van de stellingen liet zien dat: 

 Een meerderheid vond dat om 100% duurzame energie te realiseren in 2040 zowel 
zon, geothermie en Wind op zee benut moeten worden; 

 Naast het provinciale beleid ten aanzien van zonneweides aanvullend beleid van de 
gemeente gewenst is; 

 Zonnepanelen thuishoren op daken, bestaande infrastructuur en onrendabele 
grond; 

 Inwoners betrokken moeten worden door ze te betrekken bij de locatiekeuze en/of 
te laten delen in de opbrengsten; 

 De gemeente geen korting toe hoeft te passen op grondprijs of leges, er zijn genoeg 
aanvragen. 

 
 
De stellingen geven een globale indruk van de richting die de raad op wil. Deze 
bespreeknotitie beoogt hier een verdere invulling aan te geven. 
Tijdens de vergadering willen wij graag van gedachten wisselen met de andere 
commissieleden over bovengenoemd onderwerp. Voor een gerichte discussie is 
onderstaand het onderwerp toegelicht en zijn de discussiepunten beschreven. 
 
Toelichting onderwerp 
Volgens ons is er overeenstemming over de opgave die er voor ons ligt. Het is noodzakelijk 
om op een steeds duurzamere manier om te gaan met onze omgeving. Daarom moet er 
worden ingezet op alternatieve energiebronnen. Die zijn nodig om onze levenswijze te 
handhaven.  
 
Om de energie op te wekken zijn er op dit moment drie grote mogelijkheden.  
1. Windenergie 
2. Innovaties met perspectief 
3. Zonne-energie  
 

1. Windenergie is op dit moment geen begaanbare weg in de gemeente Medemblik. 
 

2. Innovaties met perspectief hebben als nadeel dat ze onvoldoende ontwikkeld zijn 
om grootschalig een oplossing te bieden. De ontwikkelingen gaan hard. Dat kan 
betekenen dat zaken die nu nog niet kunnen binnen een paar jaar wel kunnen. De 
gemeente moet dus inzetten op die innovaties. We denken dan aan geothermie en 
energie op het water/ de zee. 

 

http://ibabsonline.eu/LijstDetails.aspx?site=Medemblik&ListId=55a67657-751b-488f-938d-31c4a7f557b4&ReportId=1aa575eb-0c4c-4b8e-844c-0f326d7e6dd3&EntryId=03c65539-f524-4b81-9fc5-9883ed40ad12&searchtext=


3. Zonne-energie is voor onze gemeente een alternatief. Waar wel voor gewaakt moet 
worden is dat er een concurrentiestrijd om ruimte ontstaat. De strijd gaat dan 
tussen energie-opwekkers en agrarische productie. Beide zijn belangrijk en beide 
vragen ruimte. Onze gemeente is in de wijde omgeving bekend om haar vruchtbare 
grond en agrarische innovaties. Die trots moeten we behouden en verder uitbuiten.  

 
Discussiepunten 
Volgens ons moeten we de ruimte die we hebben benutten. Dat betekent dat we, om 
innovaties niet in de weg lopen, eerst in willen zetten op energie op daken. Er zijn nog 
zoveel daken leeg. Er kunnen nog zoveel “overhoeken” 1 worden benut. Er zijn nog zoveel 
bouwvlakken2 (bij agrariërs) vrij. Wij willen ervoor kiezen om eerst de ruimte te benutten 
die er is en pas daarna onze vruchtbare grond op te geven voor energieproductie. Dit 
beleid geeft ons de ruimte en de tijd om ons te blijven ontwikkelen als agrarische 
gemeente (bijv. Grootslag) en om in te zetten op de nodige innovaties. We zien de 
ontwikkeling van geothermie, warmtenetten en energie op zee/ water dan ook met 
belangstelling tegemoet.  
 
De vragen die we beantwoord willen hebben zijn:  
 
In hoeverre bent u het eens met de volgende uitgangspunten? 
 
Wij willen bij het gemeentelijk zonneweide beleid (in volgorde van prioriteit) de volgende 
uitgangssituatie opnemen: 

1. Alle daken (huizen, bedrijven en openbare gebouwen) in de gemeente liggen vol 
met zonnepanelen; 

2. Alle overhoeken zijn benut; 
3. Alle vrije bouwvlakken zijn benut; 
4. Pas nadat dit is bereikt of niet meer mogelijk is stellen we agrarische3 grond 

beschikbaar aan energieopwekking; 
 
Algemene kaders bij zonneweidebeleid zijn:  

1. Omwonenden worden geïnformeerd; 
2. Het wordt gestimuleerd om omwonenden te betrekken (ook financieel); 
3. Er worden door de gemeente de normale leges geheven, wel kan de gemeente 

faciliteren op het gebied van bijv. bewonersparticipatie en postcoderoos.  
 
Deelnemers 
Wij nodigen de commissie uit hierover met ons in gesprek te gaan aan de hand van de 
volgende vragen: 
 
1) In hoeverre bent u het eens met de gestelde uitgangspunten en kaders? 
2) Zijn er wellicht aanvullingen?  
 
De portefeuillehouder is daarbij ook uitdrukkelijk uitgenodigd.  
 
Inspreken is nadrukkelijk toegestaan. We willen graag voor- en tegenstanders horen in de 
oriënterende eerste ronde van de bespreeknotitie. 
  
Vervolg 
Afhankelijk van het verloop van de discussie kan worden bepaald of een vervolgtraject 
wordt ingezet. Hierbij wordt gedacht aan een motie vreemd aan de orde van de dag. Graag 
horen we ook van de commissieleden welk vervolg volgens hen voor de hand ligt. 

                                            
1 Stukken / stukjes land die niet kunnen worden gebruikt voor landbouw of natuur. 
 
2  Een geometrisch bepaald vlak, waarmee gronden zijn aangeduid, waar in gevolge de regels 
bepaalde gebouwen en andere bouwwerken, zijn toegelaten. 
 
3 Grond die nu agrarisch benut wordt (dus ook gemeentegrond) 


